
1 

Robert Fico szlovák kormányfő sajtónyilatkozata Orbán Viktorral, 

Magyarország miniszterelnökével folytatott tárgyalását követően  

2024. január 16., Budapest 

 

Tisztelt Miniszterelnök Úr! Kedves Viktor! Kedves barátok, úgy a szlovák, mint a magyar 

oldalon! 

Szeretnék, és ezt egyáltalán nem mondom formálisan, köszönetet mondani, ezért a 

vendéglátásért és szívélyességért, amely itt a korai időponttól kezdve minden lépésnél kísér 

bennünket. Köszönöm a sajtótájékoztatón is, hogy az elnök asszonyuknál való fogadásért, 

akivel rendkívül érdekes beszélgetést folytattam. Kicsit könnyedén fogalmazok, kedves Viktor. 

Jól esik, amikor egy olyan országba látogatok, ahol a hidakon közös szlovák és magyar 

zászlókat látunk, egy olyan országba, amely annak ellenére, hogy más politikai táborból vagy 

mint én, érti Szlovákiát, és mi megteszünk minden azért, hogy mi is megértsük azt a politikát, 

amelyeket te annyira szuverén módon Magyarországon hajtasz végre. Holnap utazom Davosba, 

a Világgazdasági Fórumra, és már megbélyegeztek engem egy olyan csoport tagjává, amelyet 

„dirty twelve-nek” hívnak, hogy állítólag „bad boys” és „bad women”. Nem szeretnék most 

erre különösen visszatérni, de tisztelt hölgyeim és uraim, hogyha nem állunk szembe ezzel a 

politikával, hogy akinek más a véleménye, és aki nem tartja tiszteletben az egyedüli politikai 

nézetet azt rögtön kizárják a jó társaságból, szélsőségesnek bélyegzik, nem standard 

politikusnak tartják, akkor Isten óvja országainkat és Isten óvja az Európai Uniót, mint olyat. 

Elnök úr, nagyon kívánnám, hogy a Szlovákia és Magyarország és Magyarország és Szlovákia 

közötti további együttműködés egy olyan időszak legyen, amely az őszintén gondolt vissza nem 

térítendő együttműködés időszaka lenne. Úgy, ahogy bármilyen hátsó gondolat nélkül 

segítettünk a határokon, ugyanúgy nagyra értékeljük azt a segítséget, amit jelenleg a magyar 

hadsereg nyújt Szlovákiának a szlovák légtér védelmében, ugyanis az előző idézőjelben véve 

nagyon sikeres kormányaink mindent átadtak Ukrajnának, amit csak lehetett és Szlovákia ma 

nem rendelkezik semmilyen olyan katonai repülőgéppel, amelyeket ezt a specifikus feladatot 

elláthatnák. Ezért ez az egyik ilyen megnyilvánulása ezeknek az őszinte együttműködésnek, 

amelyekre szeretném építeni kapcsolatainkat. Tisztelt hölgyeim és uraim, lehet, hogy nem 

fogok nagyon magánjellegű dolgokról beszélni, de már évekkel ezelőtt megbeszéltük Orbán 

Viktorral, hogy az együttműködésünknek a két ország tengelyén kell, hogy haladjon, és ebben 

a szellemben is zajlik a szlovákiai és magyarországi helyzet, és meg vagyok győződve, hogy 

ha a jövőbe nézek, akkor ez így is fog zajlani a továbbiakban. 

Kedves Viktor, azt szeretném mondani neked, hogy Szlovákiában a normális emberek közt 

rendkívül népszerű vagy, és azért vagy népszerű, mert a saját országod nemzeti érdekeiért 

harcolsz, azt hajtod végre, amit megígértél a választóidnak, nyíltan beszélsz a nemzetközi 

szervezetek hibáiról és nagyon keményen kiállsz a saját országod szuverenitása mellett. Annak 

ellenére, hogy már mondtam, ugye más táborból vagyunk mi ketten, azokat a témákat, 

amelyeket itt felvetettél, lényegében ugyanaz a véleményünk. Elutasítjuk a migrációs paktum 

formáját, amikor valaki azt fogja utasításba adni, hogy vagy átvesszük a migránsokat, vagy 

pedig húszezer euró büntetést kell fizetni mindegyikért. Azt hiszem, hogy az országoknak kell, 
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hogy legyenek annyira szuverének, hogy önmaguk dönthessenek arról, hogy milyen mértékű 

szolidaritást fognak nyilvánítani. Ugyanaz a véleményünk Ukrajnáról is. Meggyőződésünk, 

hogy Ukrajnának nincs katonai megoldása, és az a stratégia, amely jelenleg Ukrajnával 

szemben van beállítva, az nem működik, és mindig nagyra értékelem, amikor ezeket a 

gondolatokat nyíltan és mindenféle habozás nélkül megismétled az Európai Tanács szintjén is.  

Tisztelt Elnök úr! Tisztelt Hölgyeim és Uraim! 

Igaz az, hogy 2010-ben csak 16 közös határátkelési pontunk volt. 2016-tól a mai napig ez most 

már 40 határátlépési pont, ahol a polgáraink találkozhatnak a magyar állampolgárokkal és 

fordítva. Megerősíteném Magyarország kormányfőjének szavait, hogy további tevékenységek 

listáját készítjük el, elsősorban új csatlakozásokról van szó, de projektekről is, amelyek mindkét 

fél számára hasznosak lesznek és nagyon rövid időn belül felkészülten és pénzügyi fedezettel 

fogunk ezekbe belevágni. Igen, további hidak fognak kelleni. Utakat is fel kell újítani, de a 

belpolitikában is nagyon sok munka vár ránk. Én tájékoztattam a magyar kormányfőt arról, 

hogy rövid időn belül szeretnénk a szlovák kormány kihelyezett ülését megszervezni olyan 

régiókban, ahol magyar nemzetiségű polgárok élnek a szlovák lakossággal együtt. Viktor, én 

ahhoz az elvhez tartom magamat, hogy teljesen mindegy, hogy szlovák, magyar, cseh vagy 

ruszin lakik Szlovákiában. Mindannyiunknak ugyanazok a problémái és a kormány 

kötelessége, hogy minden egyes szlovák állampolgárhoz ugyanolyan módon álljon hozzá. 

Nagyon örülök, hogy a kisebbségi kormánybiztosi posztot egy olyan ember tölti betölteni, aki 

a legerősebb kisebbséget képviseli, a magyar kisebbséget. Nagyon sok érdekes és hasznos 

munka vár ránk. Jeleztem, hogy rövid időn belül találkozunk és meghatározzuk ezt a munkát. 

Elnök úr! Ugyanaz a véleményünk a V4 működésével kapcsolatban. Én személyesen nagy 

tragédiának tartom, hogy a V4-et működésképtelenné tették. Kérem, ez nem hanyagságból 

történt. A V4-et és a V4-es együttműködést direkt módon lehetetlenítették el, mert teljesen 

nyilvánvaló, hogy amikor négy ország együttműködik, amelyek hatvanöt millió lakost 

képviselnek az Európai Unión belül, olyan dolgokat képesek keresztülvinni, amelyet az egyes 

országok nem képesek. Éppen ezért továbbra is nyomást fogok gyakorolni a cseh kormányfőre, 

hogy a leghamarabb hívja össze a visegrádi csoport kormányfőinek ülését. Ez a találkozás ne 

formális legyen, hanem legyen konkrét tartalma, hogy olyan témákat, melyekről más a 

véleményünk, azokat tegyük félre, és azokkal a témákkal foglalkozzunk, amelyek különösen 

érdekesek számunkra.  

Ugyanaz a véleményünk az Európai Unió jövőjével kapcsolatban is, ami az európai tagállamok 

vétójogával kapcsolatos. Mi Szlovákiában nyíltan kimondjuk, hogyha az Európai Unió 

tagállamaitól elveszik a vétójogot és jelentős politikai és biztonsági kérdésekben többségi 

döntés lesz, az az Európai Unió végének kezdete, ugyanis ez a nagyobbak diktátuma lesz a 

kisebbekkel szemben, és akkor már nem beszélhetünk szuverenitásról és nemzeti érdekek 

védelméről, mert akkor a nemzeti érdekek és a szuverenitás védelmére való lehetőségeink 

rendkívül meggyengülnek. 

Tisztelt Hölgyeim és Uraim! 

Olyan országok vagyunk, amelyek az együttműködésre ítéltek, de remélem, hogy sikerre is. 

Információt cseréltünk a szlovákiai és magyarországi üzleti környezet struktúrájáról, milyen 
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hátrányokkal rendelkezik Szlovákia, milyen hátrányokkal rendelkezik Magyarország. Valahol 

találkozunk, van, ahol majd ki kell cserélnünk a véleményünket és kölcsönösen támogatni 

egymást. Elismerjük az atomenergia szükségességét az energia-önellátás eléréséhez, ami a világ 

más országaiban nem mindig van így. Ugyanakkor nagyon is tisztában vagyunk ezzel, és 

tisztában vagyunk azzal, hogy atomerőművek nélkül aligha leszünk képesek elegendő és 

megfizethető villamos energiát biztosítani az egyik és másik ország polgárai számára. 

Lassan eljutok a legfontosabb dologhoz, amit el szeretnék mondani itt Budapesten. Nagy 

nyugtalansággal figyeljük tisztelt Hölgyeim és Uraim azt, ami az adott pillanatban mindkét 

kormány körül zajlik. Az Európai Parlament holnap határozatot akar elfogadni, amelyben 

felhívja a figyelmet a Szlovákiában a büntetőeljárási törvénykönyv módosításával és a Speciális 

Ügyészség megszüntetésével kapcsolatban zajló bizonyos folyamatokra. Nagyon sajnálom, és 

el kell, hogy mondjam, hogy ennek a határozati javaslatnak a kezdeményezői szlovák ellenzéki 

európai parlamenti képviselők, akik azt kívánják, hogy hazánknak kárt okozzanak, hogy hazánk 

ne kapjon uniós pénzeket, ne kapjon pénzt, mert mivel másképp nem tudnak harcolni, inkább 

az egész országnak ártanak, azért, hogy az egész kormánynak ártsanak. Most azonban azt 

nézem, hogy mi történik Magyarország körül. Olyan javaslatok és határozatok születnek, 

amelyek arra hívnak fel, hogy akár a szavazati jog vagy más fontos momentumok elvétele is 

bekövetkezhet, amelyekkel egy európai uniós tagország rendelkezik. Ahogy itt állok, egészen 

pontosan megmondom, amíg a Szlovák Köztársaság kormányának vezetője leszek, addig soha 

nem fogok egyetérteni azzal, hogy egy országot azért büntessenek meg, mert a szuverenitásért 

és az ország nemzeti érdekeiért küzd, ha ez egy olyan program keretében történik, amely 

kormányzati program, ha ez az Európai Unió keretében történik. Megismétlem. Magyarország 

jogainak bármiféle korlátozásához az összes európai tagállam egyetértésére van szükség, és én 

Robert Fico a Szlovák Köztársaság kormányfője mondom, hogy soha nem fogok egyetérteni 

Magyarország elleni ilyen támadással, mert ez ellentmond a szuverenitás fontosságáról és az 

Európai Unió egyes tagállamai nemzetállami érdekeinek védelméről alkotott véleményemnek. 

Kedves Viktor! Kedves Miniszterelnök Úr! Tisztelt Hölgyeim és Uraim! 

Nagyon kívánom, hogy a szlovák-magyar együttélés kérdése Szlovákiában soha többé ne 

legyen már politikai versengés tárgya. Nagyon kívánom, hogy az összes energiát, amellyel 

rendelkezünk, azt gondolom, hogy minket már a személyes kapcsolatunk is arra kötelez, hogy 

az összes téma, amellyel együtt fogunk foglalkozni, Szlovákia és Magyarország javát szolgálja. 

Ez két olyan ország, amely történelmileg nagyon közel áll egymáshoz. Két olyan ország, amely 

szintén egy nagyon bonyolult történelmi időszakon ment keresztül, de ma olyan kérdések 

vannak terítéken, ahol szó szerint mindannyiunknak a túlélésről van szó, és ha a túlélésről van 

szó, akkor kötelességünk együttműködni, amennyire csak tudunk ebben a pillanatban. 

Kedves Viktor! Kedves Miniszterelnök Úr! 

Szívesen foglak látni magánemberként is, és hivatalosan is Szlovákiában és kötelességem, hogy 

köszönetet mondjak a mai fogadtatásért a hivatalos látogatás alkalmával és engedd meg, hogy 

hivatalosan is meghívjalak hivatalos szlovákiai látogatásra, amely jelentős folytatása lehetne 

mindazon hasznos dolgoknak, amelyet ma itt reggel óta végeztünk, mindarról, amelyekben 

közösen meg is állapodtunk. 
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Magyarországnak minden jót kívánok. Neked, magánemberként is, személyesen is minden jót 

kívánok. És örülök, hogy hamarosan február elsején Brüsszelben újra találkozunk, ahol teljes 

megértéssel fogjuk figyelni a te legitim harcodat azért, amit az Európai Tanácson belül vívsz.  

 

Tisztelt Hölgyeim! Tisztelt Uraim! 

 

Nem várhatják el egy olyan országtól, amelyet megfosztottak az uniós forrásoktól, hogy más 

országnak juttassa a pénzét. Ez egyszerűen nem megy. Ez nem igazságos. Ezért üdvözlöm, hogy 

ma egy olyan javaslatcsomagot kaptunk, amit a magyar fél a brüsszeli tárgyalásokra hoz, ami 

szerintünk ésszerű és racionális, és ami, ha az Európai Unió többsége ebben érdekelt, akkor oda 

vezethet, hogy a nap végén, azon a csúcstalálkozón ebben meg fogunk állapodni, hogy lesz az 

Európai Unió költségvetésének felülvizsgálata, hogy lesz valamilyen közös eszköz Ukrajna 

számára. De meg kell hallgatnunk egymást, és ezért bejelentjük, hogy a szlovák kormány 

támogatni fogja ezeket a javaslatokat, amelyeket Magyarország miniszterelnöke már benyújtott 

és Brüsszelben is be fog mutatni. Minden jót, hölgyeim és uraim, kedves barátaim, és az egész 

szlovák delegáció nevében még egyszer köszönöm a vendégszeretetüket, a szívélyességet és a 

kellemes légkört, amelyet itt Budapesten kialakítottak. Köszönöm szépen. 


